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Protokół 

z XXVI Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 19 lutego 2014 r. 

Posiedzenie XXVI Sesji rozpoczął o godz. 11
00 

 Przewodniczący Rady Gminy Jan Piskor 

wypowiadając słowa: „Otwieram XXVI Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości, radnego powiatowego, radnych gminy 

oraz sołtysów. Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 14 radnych  (nieobecna P. 

Anna Michalska) w związku z czym Przewodniczący Rady Jan Piskor stwierdził 

prawomocność obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).  

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Dyrektora Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Gdyni. 

3. Wystąpienie Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kwidzynie. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie przez Wójta Gminy spraw realizowanych między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na obszarze Gminy Sadlinki. 

8. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXII/206/2009 Rady Gminy Sadlinki z dnia            

23 kwietnia 2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 

innych składników wynagrodzenia a także szczegółowe warunki obliczania                   

i wypłacania innych składników za godziny ponadwymiarowe     i godziny doraźnych 

zastępstw. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Sadlinki oraz warunków i zasad 

korzystania z przystanków. 

10. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy. 

Radni przyjęli porządek obrad jednogłośnie. 

Ad. 2.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – przywitał Kierownika Agencji Restrukturyzacji               

i Modernizacji Rolnictwa w Kwidzynie Panią Danutę Kosewską i poprosił ją o zabranie 

głosu. 

D. Kosewska – ARiMR – przeprosiła za nieobecność Dyrektora, który w tym samym dniu 

miał spotkanie w Warszawie. Następnie przystąpiła do przekazania bieżących informacji. Do 

01 marca br. trzeba wydać decyzje, to już jest końcówka, do końca czerwca wszyscy muszą 
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otrzymać pieniądze. W chwili obecnej opóźnienia są ok. 2 miesiące. W 2014 r. jest trochę 

zmian, będą płatności jednolite, będzie przejściowe wsparcie krajowe (UPO) do chmielu, 

skrobi i tytoniu. Będą płatności uzupełniające. Z terenu gminy Sadlinki  będą dopłaty do 

tytoniu. W 2014 r. jest tytoń historyczny, nie będzie prowadzona modulacja, będzie redukcja 

płatności podstawowych. Te pieniądze będą przesuwane na pozostałe działania. W 2015 r. 

będzie obowiązkowe zazielenienie. Obszary proekologiczne – tarasy, pasy, międzyplony – to 

nie będzie skomplikowane. Rolnicy do 40 r. życia będą mieli większe  płatności 

bezpośrednie. Programy rolno – środowiskowe będą trochę na innych zasadach, będą 

obostrzenia. Jeśli natomiast chodzi o PROW 2014 – 2020 to ukierunkowany będzie przede 

wszystkim na wzrost konkurencyjności rolnictwa z uwzględnieniem celów 

rolnośrodowiskowych.  W okresie 2014 – 2020 w ramach  programu rozwoju rolnictwa           

i obszarów wiejskich współfinansowanego ze środków unijnych realizowanych będzie            

6 priorytetów UE w zakresie obszarów wiejskich, określonych w rozporządzeniu w sprawie 

wsparcia rozwoju obszarów wiejskich. 

M. Bryl – sołtys -  zadała pytanie, czy będzie modulacja odciągana? 

D. Kosewska – ARiMR – odpowiedziała, że w 2014 r. już nie. 

W. Wiśniewski – Izba Rolnicza – czy żyjemy w wolnym kraju, czy rządzi nami Unia 

Europejska? Czy mamy likwidować produkcje zwierzęcą? W Niemczech  krowy chodzą zimą 

po dworze i nic się nie dzieje. Jeśli chodzi o dopłaty, czemu tak długo myśleli? Robili 

konsultacje, spotkania z ministrem a już dawno wysłali do Brukseli. Pani Merkel 20% dodała 

do obszarówki a u nas co się dzieje?  

I. Szczotka – radna -  zwróciła się z pytaniem odnośnie dopłat młodego rolnika, czy to działa 

wstecz, kiedy minęło 5 lat. 

D. Kosewska – ARiMR – odpowiedziała, że będzie dodatkowa dopłata do płatności 

bezpośrednich. Będzie jeszcze premia dla młodego rolnika. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  podziękował Pani Danucie Kosewskiej za wyczerpujące 

wypowiedzi i poprosił Pana Świokło Józefa Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kwidzynie. 

Ad. 3. 

J. Świokło – Pow.Lek.Wet. -  przywitał się i podziękował za zaproszenie, rozpoczął 

przekazywanie najważniejszych informacji. Poinformował, że nie występują choroby 

zwalczane z urzędu, są monitorowane, wszystkie wyniki są ujemne. Gruźlicy ubywa. Jeszcze 

kilkanaście lat temu każdy lis ustrzelony miał wściekliznę. Zazwyczaj zarażał w grudniu. Po 

ugryzieniu np. krowy wiadomo było, że krowa nie przeżyje. Teraz dwa razy do roku 

rozprowadzane są szczepionki i wścieklizna się skończyła. Kostkę zrzucaną z samolotu 
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składającą się z mączki kostnej i ampułki płynnej lis gryząc ją przegryza ampułkę i kaleczy 

sobie przewód pokarmowy wchłaniając jednocześnie środek. Od kilku lat wścieklizny nie ma, 

sytuacja bardzo się poprawiła. Doszło do 110 pogryzień przez zwierzęta lub podrapań na 

terenie powiatu – wszystkie wyniki są ujemne. Region powiatu kwidzyńskiego decyzją Unii 

Europejskiej jest urzędowo wolny od białaczki bydła. Na terenie powiatu mamy dwie ubojnie, 

Sosnowski i Kawski, 1 przetwórnię rybną, rozbiór i produkcja w sklepie  Inter Marche. W 

zakładzie weterynaryjnym zbadano 160 świń, również dziki na użytek własny metodą zwykłą 

płytkową. Dodał, że lepsza jest metoda wytrawiania. Kiedyś metodą płytkową (28 skrawków) 

badano dzika i nie znaleziono włośnia. To samo mięso badane metodą wytrawiania wykazało 

obecność 8-miu włośni. Na bieżąco bada się wszystkie wyroby na obecność bakterii.              

Z satysfakcją trzeba przyznać, że badane wyroby czy dodatki były dobre. Jeśli chodzi o 

włośnicę, to żadne lekarstwo, środek chemiczny nie zabije włośnia, jedynie głębokie 

zamrażanie. Niektórzy myśliwi uważają, że dzików badać nie trzeba, ponieważ spirytus zabija 

włośnia. Nie jest to prawdą, spirytus nie zabija tej choroby. Jeżeli chodzi o afrykański pomór 

świń, to jest to choroba bardzo zakaźna, bardzo zaraźliwa ale nie chorują na to ludzie. Szkody 

gospodarcze mogą być z tego powodu ogromne, dlatego też są robione kontrole, co nie 

spotyka się z entuzjazmem. Przestrzegać trzeba aby do chlewni nie wpuszczać osób trzecich, 

również lekarza, jeżeli nie założy fartucha czy obuwia ochronnego. 

I. Szczotka – radna – zadała pytanie, czy afrykańska choroba atakuje bydło? 

J. Świokło – Pow.Lek.Wet. -  odpowiedział, że nie, nie atakuje bydła. 

B. Filar – sołtys -  zwrócił się z pytaniem – ile i jak często jest wyrzucanych szczepionek       

z samolotu? 

J. Świokło – Pow.Lek.Wet. -  odpowiedział, że dwa razy w roku.  

Nie udzielił  natomiast odpowiedzi ile szczepionek jest rozprowadzanych. 

M. Tadejewski – radny -  czy szczepienia psów są obowiązkowe? 

J. Świokło – Pow.Lek.Wet. -  odpowiedział – bezwzględnie obowiązkowe. 

I. Szczotka – radna – czy wyniki szczepień wpływają do Pana od naszej Pani weterynarz? 

J. Świokło – Pow.Lek.Wet. -  odpowiedział, że tak. 

I. Szczotka – radna – kiedyś już pytałam o powstanie laboratorium badania krwi na naszym 

terenie, czy byłaby taka możliwość? Na terenie jest trochę sztuk bydła. 

J. Świokło – Pow.Lek.Wet. -  odpowiedział, że nie ma takiej możliwości z uwagi na środki 

finansowe. Tego typu klinika prywatna jest w Malborku. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady -  podziękował za wyczerpujące wypowiedzi. 
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O godz. 11
40

 na posiedzenie Rady przybyła radna Anna Michalska. 

 

Ad. 4.  

W. Berent – radny -  zwrócił się z wnioskiem do P. Wójt  - jeśli  chodzi  o przystanek jest 

fajny ale prośba jest taka, aby założyć płyty chodnikowe.  Dodał także, że jeżeli chodzi o 

worki na popiół to odbierane jest np. 5 worków a dają 2. 

Ad. 5.  

E. Krajewska – Wójt – poinformowała, że w opracowaniu jest broszura  dot. gminy Sadlinki 

a także przekazała  problem zatoru na rzece Wiśle. 

A. Rupieta – radny Powiatu – omówił sprawy dot. spotkań sesji Rady Powiatu. Wspomniał 

też o komisjach ds. bezpieczeństwa oraz o zawężonym budżecie. Na jednym ze spotkań 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kwidzynie wypowiedział się na temat bezrobocia      

a komendant Policji w Kwidzynie na temat bezpieczeństwa w powiecie, dodał, że gmina 

Sadlinki jest gminą bezpieczną. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – zwrócił się do Pana Andrzeja Rupiety, aby 

zawnioskował o naprawę dróg w okresie zimowym. 

A. Rupieta – radny Powiatu – odpowiedział, że to wszystko jest monitorowane. W m-cu 

grudniu 2013 r. Dyrektor Dróg Wojewódzkich z Gdańska wypowiedział się na temat stanu 

dróg a także dodał, że niestety nie ma pieniędzy, oczekują na środki z Unii Europejskiej. 

Ad. 6. 

E. Krajewska – Wójt -  omówiła temat dotyczący opłat za śmieci. Dodała, że od maja 2014 

r. planowane są obniżki  opłat za śmieci. Ściągalność jest dobra. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVI/210/2014 w sprawie 

określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki za opłaty. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku z 

czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.7. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVI/211/2014 w sprawie 

ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. W trakcie głosowania nieobecny był radny 

Stanisław Surma. 
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Ad. 8.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVI/212/2014  o zmianie 

Uchwały Nr XXII/206/2009 Rady Gminy Sadlinki z dnia 23 kwietnia 2009 r. w sprawie 

uchwalenia Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz 

wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia, a także szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania innych składników za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVI/213/2014   w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Sadlinki oraz warunków i zasad korzystania z przystanków. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10.  

Za przyjęciem protokołu z obrad XXV Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 15 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 11. 

E. Krajewska – Wójt -  odniosła się do drogi brukowej do Wisły w Nebrowie Wielkim  oraz 

schodów na wale. Trzeba wyjaśnić, że schody są w dobrym stanie, to są schody betonowe. 

Jeśli chodzi o drogę to jest sprawa RZGW. 

Płyty na przystanek są w planach, będzie to zrobione z odzysku z płyt chodnikowych. 

Jeżeli chodzi o worki na popiół, to jeśli ktoś ma wątpliwości powinien zgłosić to do SKR 

Nebrowo Wielkie. 

Ad. 12.  

B. Filar – sołtys -  zadał pytanie dotyczące zatoczki w Grabowie, czy byłaby taka możliwość 

wykonania zatoczki przystanku, chociaż to jest własność P. Lipskiej? Mieszkańcy wsi mogą 

pomóc. 

E. Krajewska – Wójt -  odpowiedziała, że na teren prywatny nie można wejść. 
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J. Gutmański – sołtys – dodał, że w Białkach też przydałby się przystanek, ale nie ma gdzie 

postawić, też jest to własność prywatna a głównie chodzi o sprawy spadkowe. Ten przystanek 

koło piekarni w Białkach chyba nie będzie zlikwidowany? 

E. Krajewska – Wójt -  odpowiedziała, że nie, przystanek zlokalizowany jest w dobrym 

miejscu, bezpieczniej niż na górce w Białkach. 

M. Bryl – sołtys -  przypomniała o płytkach na plac przed salą w Glinie. 

B. Grzyb – sołtys -  zadał pytanie związane ze skrzyżowaniem w Białkach, czy są jakieś 

wiadomości? 

E. Krajewska – Wójt -  odpowiedziała, że jest to droga powiatowa łącząca się                        

z wojewódzką, stwierdziła, że chyba naprawdę rondo byłoby najlepszym rozwiązaniem. To 

wszystko jest w trakcie rozmów. 

P. Wójt poinformowała o pracownikach interwencyjnych, wyjaśniła, że zabiega o nich. 

Gmina Sadlinki otrzymuje najwięcej środków na zatrudnianie pracowników interwencyjnych. 

W chwili obecnej jest 25 osób. Ludzie już nie szukają pracy  gdzie indziej, tylko w gminie, 

nic od siebie nie dają. Tak im jest wygodniej. 

M. Tadejewski – radny – zwrócił się z pytaniem, czy pracownicy interwencyjni mają 

normalny czas pracy? 

E. Krajewska – Wójt -  odpowiedziała, że tak. Dodała, że niektórzy z pracowników 

interwencyjnych w ogóle nie potrafią pracować. 

M. Tumiłowicz – radny -  powrócił do tematu worków na popiół, potwierdził, że nie ma 

problemu z workami ale trzeba informować SKR. 

W wyniku dyskusji ustalono, że na następną sesję należy zaprosić przedstawicieli koła 

łowieckiego „Odyniec” i „Daniel”. 

Ad. 13.  

Przewodniczący Rady o godz. 13
30

 zamknął obrady XXVI Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

 

    Protokółowała 

     Brygida Formela 

 


